



BUILDING RESEARCH INSTITUTE CERTIFICATION DEPARTMENT

ul. FILTROWA 1, 00-611 WARSZAWA
ph.: +48 (22) 57 96 167, +48 (22) 57 96 168, fax: +48 (22) 57 96 295
e-mail: certyfikacja@itb.pl, www.itb.pl



EC CERTIFICATE OF CONFORMITY

1488-CPD-0184/W

In compliance the Directive 89/106/EEC of the Council of European Communities of 21 December 1988 on the approximation of laws, regulations and administrative provisions of the Member States relating to construction products, amended by the Directive 93/68/EEC of the Council of European Communities of 22 July 1993, it has been stated that the construction product

Voice Alarm Control and Indicating Equipment type RCS-VARES 1000/3000

according to Annex No. Z-1488-CPD-0184/W which is integral part of this certificate

placed on the market by

R.C.S. AUDIO-SYSTEMS GmbH
Gewerbepark Markfeld 5
83043 Bad Aibling

and produced in the factory

R.C.S. Audio-Systems GmbH
Gewerbepark Markfeld 5
83043 Bad Aibling

is submitted by the manufacturer to a factory production control and to the further testing of samples taken at the factory in accordance with a prescribed test plan and that the notified body - *Building Research Institute* - has performed the initial type-testing for the relevant characteristics of the product, the initial inspection of the factory and of the factory production control and performs the continuous surveillance, assessment and approval of the factory production control.

This certificate attests that all provisions concerning the attestation of conformity and the performances described in Annex ZA of the standard

EN 54-16:2008

were applied and that the product fulfils all the prescribed requirements.

This certificate was first issued on 19.07.2011 and remains valid as long as the conditions laid down in the harmonised technical specification in reference or the manufacturing conditions in the factory or the FPC itself are not modified significantly.

HEAD
of the Certification Department

Barbara Dobosz



Warsaw, 19.07.2011

DEPUTY DIRECTOR
of the Building Research Institute

Jan Bobrowicz



Konformität

Konformität

Konformitätszeugnis gemäß der Norm:

Brandmeldeanlagen EN 54-4 Energieversorgungseinrichtungen

Gemäß dem Umsetzungsdekret Nr. 92-647 vom 8. Juli 1992, abgeändert durch die Dekrete Nr. 95-1051 vom 20. September 1995 und Nr. 2003-947 vom 3. Oktober 2003 über die Eignung von Bauprodukten zur Nutzung und Artikel 14 (1) (b) der Richtlinie über Bauprodukte 89/106/CEE vom 21. Dezember 1988, die durch die Richtlinie 93/68/CEE vom 22. Juli 1993 abgeändert wurde.

Beschreibung der Produkte:

AFNOR Certification 0333

Name und Anschrift	Identifikation des zertifizierten Produktes (Referenz)	Vorgangsnummer
RCS AUDIO-SYSTEMS GmbH Gewerbepark Markfeld 5 83043 Bad Aibling DEUTSCHLAND	ESP-2000A Marke (RCS®)	075.0662

Die in der Anlage beschriebenen Produkte sind seitens des Herstellers Gegenstand einer Produktionskontrolle im Werk sowie Versuchen, die an Mustern vorgenommen werden, welche am Ort der Herstellung gemäß einem zuvor festgelegten Versuchsprogramm entnommen worden sind.

AFNOR Certification hat die Versuche vom anfänglichen Typ diesen Produkten durchgeführt, anfängliche Inspektion des Orts der Produktion und der Produktionskontrolle im Werk durchgeführt und führt eine kontinuierliche Überwachung, eine Einschätzung und eine Abnahme der Produktionskontrolle im Werk durch.

Dieses Zeugnis bescheinigt, dass die in Anhang ZA beschriebenen Bestimmungen bezüglich der Konformitätsbescheinigung der Norm EN 54-4:1997+A1:2002+A2:2006 angewendet wurden und dass die Produkte allen verlangten Anforderungen genügen.
Es erlaubt dem im EWR niedergelassenen Hersteller oder seinem Bevollmächtigten die Anbringung der EU-Kennzeichnung.

Nummer des Zeugnisses: 0333-CPD-075243

Gültigkeitsbedingungen und -dauer des Zeugnisses: 28 Dezember 2013

Ausstellungsdatum des Zeugnisses: 15 September 2010

Der Beauftragte Generaldirektor




Jacques BESLIN

Ref.013 - 2009/02